## JSEP AND SKEP SAFETY TIP OF THE WEEK



Date: 07 April 2020 Tip # 017

## SUBJECT: JSEP and SKEP Construction Site Security with the COVID-19 Emergency

In furtherance of the Trigon **TARGET ZERO** initiative; this Safety Tip is for your consideration on our JSEP and SKEP projects.

Part of any H&S Plan is construction site security. In the JSEP and SKEP programs, it is very important to prevent:

- Theft of valuable equipment and materials;
- Vandalism; and
- Unauthorized people entering the site and getting hurt.

Site security is also not just be for working hours, but it should be 24/7. But now *with the COVID-19 emergency* there is another reason to secure our construction sites. We need to keep people out who might be carrying the virus. We need to protect the construction workers, the engineers, the inspectors and other managers. People who want to enter the site need to be checked at a gate and:

- 1. Asked what their business is. If they have no business that need to be on site, they should not be allowed in;
- 2. *If they have deliveries to make*, then they need to bring their material in to neatly deposit in a sunny place, have no contact with the construction workers or mangers, they need to keep their distance and they need to leave. They should also be advised that if they do not fallow instructions, the police will be called;
- 3. *If they want to meet someone who is on site*, they should be advised to telephone them or see them later after work. If it's an emergency, then the worker or engineer/manager should be brought to the gate to meet them;
- 4. People/students should *not be allowed to walk through* the site; and
- 5. Workers need to be trained about site security and asked not to leave the site once they have arrived for work.
- 6. *Visitors also need to be stopped at the gate*. This includes MWPH, USAID/J, Trigon (CMTO), Home Office Managers. They need to be held at the gate until the Site Engineer comes to the Gate and advises them on Distancing, Hand-washing, sanitation, avoiding touching surfaces, and then checks their PPE. No visitors without the right PPE should be allowed on site (masks, safety glasses and gloves).
- 7. What do you need to effect good site security? Contractors need a gate guard on duty at all times. They need ONE GATE. They need effective perimeter fences, Effective KEEP OUT and other security signage

This should be discussed with your Construction Contractors now. Site security needs to become much more effective when work restarts!





## JSEP AND SKEP SAFETY TIP OF THE WEEK



التاريخ: 07 نيسان 2020 نصيحة رقم 017

## الموضوع: أمن مواقع البناء لJSEP و SKEP مع طوارئ فيروس كورونا

تعزيزا لمبادرة Trigon وهي "العمل من غير حوادث"، نصيحة الأمان هذه مخصصة للنظر في مشاريع JSEP و SKEP.

جزء من أي خطة H&S هو أمن موقع البناء. في برامج JSEP و SKEP ، من المهم جدًا منع:

- سرقة المعدات والمواد القيمة ؟
  - التخریب و
- دخول الأشخاص غير المصرح لهم إلى الموقع وإصابتهم.

أمن الموقع ليس فقط لساعات العمل ، ولكن يجب أن يكون على مدار الساعة طوال أيام الأسبوع. ولكن الأن مع طوارئ فايروس كورونا هناك سبب آخر لتأمين مواقع البناء الخاصة بنا. نحن بحاجة إلى إبعاد الأشخاص الذين ربما يحملون الفيروس. نحن بحاجة لحماية عمال البناء والمهندسين والمفتشين وغيرهم من المديرين. يجب فحص الأشخاص الذين يريدون دخول الموقع عند بوابة و:

- 1. السؤال عن طبيعة عملهم. إذا لم يكن لديهم عمل يحتاج الى التواجد بالموقع ، فلا يجب السماح لهم بالدخول إلى الموقع ؛
- 2. إذا كان لديهم شحنات لتوصيلها ، فيجب إيداع موادهم بدقة في مكان مشمس ، وعدم الاتصال مع عمال البناء أو المدراء ، وعليهم أن يبقوا على مسافة ويجب عليهم المغادرة. كما ينبغي إخبارهم بأنه إذا لم يلتزمو بالتعليمات ، فسيتم استدعاء الشرطة ؛
- 3. إذا كانوا يريدون مقابلة شخص ما في الموقع ، فينبغي نصحهم بالاتصال بهم أو رؤيته لاحقًا بعد العمل. إذا كانت حالة طارئة ، فيجب إحضار العامل أو المهندس / المدير إلى البوابة لمقابلتهم ؛
  - 4. يجب عدم السماح للأشخاص / الطلاب بالسير عبر الموقع ؟
    - 5. يجب تدريب العمال على أمن الموقع ؟
  - 6. يجب أيضًا إيقاف الزائرين عند البوابة. وهذا يشمل أي موظفين وزارة الاشغال العامة و الاسكان أو ، USAID / J،أو Trigon (CMTO) ، أو مدراء المكاتب الرئيسية. يجب أن يتم ايقافهم عند البوابة حتى يأتي مهندس الموقع إلى البوابة وينصحهم بشأن التباعد ، وغسل اليدين ، وتجنب لمس الأسطح ، ثم فحص معدات الوقاية الشخصية الخاصة بهم. لا يجب السماح لأي زائر بدون معدات الوقاية الشخصية المناسبة في الموقع (الأقنعة ، نظارات السلامة والقفازات) ؛ و
  - 7. ما الذي تحتاجه لتحقيق أمان جيد للموقع؟ يحتاج المقاولون إلى حارُس بوابة في الخدمة في جميع الأوقات. إنهم بحاجة إلى بوابة واحدة. إنهم يحتاجون إلى أسوار محيطية فعالة وإشارات أمنية أخرى.

يجب مناقشة هذا الأمر مع مقاولي البناء الآن. يجب أن يصبح أمان الموقع أكثر فعالية عند إعادة بدء العمل!



